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Protokół Nr XIV.2016 

z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 21 marca 2016 roku 

 

   1. Otwarcie obrad XIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  
     Otwarcia XIV sesji V kadencji Rady Powiatu Żagańskiego dokonał Przewodniczący Rady 

Mirosław Gąsik stwierdzając na sali obecność 18 radnych. Przewodniczący Rady przywitał 

przybyłych gości: dyrektorów jednostek organizacyjnych, Naczelników wydziałów 

Starostwa Powiatowego, Komendanta Powiatowego Policji Artura Kamińskiego, 

przedstawicieli prasy lokalnej. Ponadto Przewodniczący Rady przywitał: Zarząd Powiatu 

Żagańskiego, Skarbnika Powiatu Elżbietę Bielecką, Sekretarza Powiatu Iwonę 
Hryniewiecką, Radcę Prawnego Andrzeja Skibińskiego. 

  2. Przyjęcie porządku obrad. 
  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik przedstawił proponowany porządek obrad i zapytał 

czy są propozycje zmian do porządku.  

    Starosta Henryk Janowicz: uchwała nr XIV.14.2016 Rady Powiatu Żagańskiego w sprawie 

utworzenia Związku Powiatowo – Gminnego Powiatu Żagańskiego będzie miała zmianę 
brzmienia, bo doszła Gmina Żagań o statusie miejskim. Porządek obrad nie zmienia się 
tylko zmienia się zapis w projekcie uchwały. 

     Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie zaproponowany porządek 

obrad. 

     Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

   Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

   1. Otwarcie obrad XIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

   2. Przyjęcie porządku obrad. 

   3. Przyjęcie protokołów z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego: 

       1) Nr XII.2015 z dnia 18 grudnia 2015 roku,  

       2) Nr XIII.2016 z dnia 9 lutego 2016 roku  
   4. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 

   5. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu za 

2015 rok.  
   6. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w powiecie żagańskim za 

2015 rok.  

   7. Sprawozdania za 2015 rok z prac Komisji Stałych Rady Powiatu Żagańskiego.  
   8. Interpelacje radnych. 

   9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

       1) zmian budżetu, 

         2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2016 – 2022, 

       3) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Gminy Gozdnica na dofi-

nansowanie zadania inwestycyjnego „Przebudowa sieci dróg lokalnych w Gminie 

Gozdnica uwzględniająca poprawę bezpieczeństwa ruchu drogowego”, 

       4) udzielenia dotacji celowej Gminie Brzeźnica, 

       5) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Gminy Iłowa na dofinan-

sowanie zadania inwestycyjnego „Przebudowa infrastruktury drogowej w Gminie Iło-

wa – etap I w miejscowości Iłowa w ramach Programu Rozwoju Gminnej i Powiato-

wej Infrastruktury Drogowej na lata 2016 – 2019, 

       6) udzielenia dotacji celowej Gminie Miejskiej Żagań, 
       7) określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Żagań-

skiego za pierwsze półrocze, 
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       8) powierzenia Gminie Żagań o statusie miejskim zadań w zakresie prowadzenia powia-

towej biblioteki publicznej w 2016 roku, 

       9) określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2016 roku, 

     10) przyjęcia do realizacji „Powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej na lata 

2016 – 2018”, 

     11) przyjęcia do realizacji Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2016 – 2020, 

     12) przyjęcia Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Żagańskiego na lata 2016 – 2019, 

     13) ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 

nauczycielom dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki 

prazy oraz nauczycielskich dodatków mieszkaniowych dla nauczycieli jednostek 

oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Powiat Żagański, 

     14) utworzenia Związku Powiatowo – Gminnego Powiatu Żagańskiego, 

     15) zmniejszenia opłat za wydanie nowego dowodu rejestracyjnego i prawa jazdy, 

     16) uchwalenia planów pracy Komisji Stałych Rady Powiatu Żagańskiego na 2016 rok. 

10. Odpowiedzi na interpelacje. 

11. Informacje i oświadczenia. 

12. Wnioski. 

13. Zamknięcie obrad XIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

   3. Przyjęcie protokołów z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego: 

     1) Nr XII.2015 z dnia 18 grudnia 2015 roku,  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: do zapoznania się z protokołem został wyznaczony 

Radny Leon Cuprych oraz Radny Piotr Ciołka, proszę o przedstawienie opinii. 

Radny Leon Cuprych: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: Radny Piotr Ciołka jest w dniu dzisiejszym 

nieobecny, ale z protokołem się zapoznał i nie wnosił uwag. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gasik poddał pod głosowanie protokół Nr XII.2015 z dnia 

18 grudnia 2015 roku. 

Protokół Nr XII.2015 z dnia 18 grudnia 2015 roku został przyjęty jednogłośnie.   

     2) Nr XIII.2016 z dnia 9 lutego 2016 roku. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik do zapoznania się z protokołem został wyznaczony 

Radny Stefan Gołek oraz Radny Adam Gliniak, proszę o przedstawienie opinii. 

Radny Stefan Gołek: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: Radny Adam Gliniak jest w dniu dzisiejszym 

nieobecny, ale z protokołem się zapoznał i nie wnosił uwag. 

4. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: powyższa informacja została Radnym przesłana wraz  

z materiałami na sesję. Czy Radni mają pytania do przedstawionej informacji? 

  Radni nie wnosili pytań do przedstawionej informacji. 

Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami stanowi załącznik do 

protokołu. 

5. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu za 

2015 rok.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Dyrektora PCPR w Żaganiu o przedstawienie 

Sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu za 2015 

rok. 

Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska: materiał, który otrzymali Radni jest bardzo wyczerpujący, 

dlatego w prezentacji chciałabym przedstawić kilka danych statystycznych z tego, co w PCPR 
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w Żaganiu działo się w 2015 roku. Obszary działania: decyzje administracyjne wydawane  

w zakresie udzielania świadczeń społecznych, czyli kwestie finansowe. Postępowania 

administracyjne, czyli czynności techniczno – administracyjne w zakresie skierowań dzieci do 

placówek opiekuńczo – wychowawczych. Czynności administracyjne w zakresie porozumień 
z powiatami dotyczące organizacji pieczy zastępczej, kwestia dotyczy tych spraw, kiedy 

dzieci umieszczane są w placówkach lub w rodzinach zastępczych poza naszym powiatem ze 

względu na to, że u nas nie ma miejsca. Kolejny obszar jest to praca w środowisku rodzin 

zastępczych i to zadanie jest kierowane do koordynatorów rodzinnej pieczy zastępczej i 

pracowników socjalnych. Ponadto przeprowadzamy kontrole w rodzinach zastępczych i 

jednostkach podległych, jest to zadanie, które zostało zapisane w ustawie o pieczy zastępczej 

do zadań powiatu, Zarząd na mocy swoich kompetencji przekazał zadane do realizacji PCPR 

w Żaganiu. Kolejny obszar, szkolenia kandydatów na rodziców zastępczych, poradnictwo 

specjalistyczne i działania w zakresie przeciwdziałania przeciw przemocy w rodzinie. 

Realizacja projektów i programów celowych, działania na rzecz osób niepełnosprawnych i są 
to kwestie dofinansowań, które wynikają z ustawy o rehabilitacji osób niepełnosprawnych. 

Jeżeli chodzi o liczbę rodzin zastępczych funkcjonujących na terenie powiatu to jest lekki 

wzrost, jeżeli chodzi o rodziny zastępcze niezawodowe, są to rodziny ustanawiane przez sąd 

w osobach najczęściej wujostwa. Zupełnie obce osoby zostają rodzinami zastępczymi w 

zakresie rodzicielstwa zastępczego albo rodzinnych domów dziecka. W rodzinnych domach 

dziecka odnotowujemy niski spadek, ale są to minimalne różnice i nie odczuwamy tego 

bardzo finansowo, jeżeli chodzi o realizację zadań. Rodziny rozwiązane, rodziny nowe: 

rozwiązanie z reguły następuje z mocy ustawy, kiedy dziecko osiąga 18 rok życia i kończy 

naukę, bo pomimo 18 roku życia może pozostać w tej rodzinie na prawach wychowanka, 

jeżeli kontynuuje naukę i zadeklaruje pozostanie w tej rodzinie. W roku 2015 10 takich rodzin 

się rozwiązało, natomiast 24 rodziny zostały zawiązane, jako nowe i wszystko na mocy 

postanowień sądu. Liczba przeprowadzonych wywiadów środowiskowym i wizyt  

w środowisku, jest wzrost, jeżeli chodzi o rodziny zastępcze i wynika to z ustawy, że 

koordynator rodzinnej pieczy zastępczej ma obowiązek w odpowiednim czasie i 

odpowiedniej ilości, w takiej rodzinie być. Są to również wizyty pracownika socjalnego u 

wychowanków 18+, jest to bardzo mała liczba, bo jest ich 14, dlatego, że korzystniej jest 

wychowankowi pozostać w rodzinie zastępczej, bo wtedy jest nadzór nad kontynuowaniem 

nauki. Z tych rodzin wychodzą tylko wychowankowie, którzy kończą naukę i starają się o 

pozyskanie zatrudnienia.  Rodzice biologiczni – postępowania, które są prowadzone to są to 

postępowania w zakresie ustalenia opłaty za pobyt dzieci w pieczy zastępczej, czyli w 

rodzinach i placówkach. Liczba wydanych decyzji – rodzice biologiczni 34 decyzji, 

wychowankowie 38, rodziny zastępcze 295. W tym zakresie będzie również sukcesywny 

spadek, dlatego, że bardzo często w zmianach, ustawodawcy robią nam niespodzianki i nie 

ma konieczności za każdym razem wydawania decyzji, jeżeli sytuacja finansowa rodziny się 
nie zmienia w zakresie do 10%. Kolejne działanie koordynatorów rodzinnej pieczy 

zastępczej, czyli liczba przeprowadzonych ocen zasadności pobytu dziecka w rodzinie 

zastępczej. Dziecko do 3 roku życia, jeżeli jest w rodzinie zastępczej, mamy obowiązek, co 3 

miesiące taką ocenę robić. Dziecko powyżej 3 roku życia aż do zakończenia pobytu w pieczy, 

ocenę wykonuje się, co 6 miesięcy. Liczba dzieci zgłoszonych do ośrodka adopcyjnego, są to 

dzieci wolne prawnie, czyli tam gdzie jest sytuacja uregulowana i rodzice są pozbawieni 

władzy rodzicielskiej, takich dzieci w roku 2015 było 25 w tym sześcioro dzieci ze 

wskazaniem do przysposobienia, czyli wydaliśmy opinię, że widzimy konieczność i 

możliwość, żeby dzieci poszły do adopcji. Zorganizowano dwie edycje programu 

szkoleniowego „Szansa dla rodziny”, jest to zadanie, które w ubiegłym roku zaczęliśmy 

realizować dzięki środkom finansowym pozyskanym z Regionalnego Ośrodka Polityki 

Społecznej w Zielonej Górze. Całe gro pracowników PCPR zostało przeszkolonych na 



4 

 

trenerów, czyli możemy szkolić kandydatów. Mieliśmy dwie edycje i na szkolenie 

skierowano 14 rodzin ustanowionych przez sąd. Na dzień dzisiejszy szkolimy tylko te 

rodziny, które są ustanowione przez sąd warunkowo z nakazem odbycia szkolenia. Takich 

rodzin mamy bardzo dużo, dlatego te rodziny szkolimy w pierwszej kolejności. Liczba dzieci 

w placówkach poza powiatem, zauważalny jest lekki spadek, ale wynika to z tego, że 

przejęliśmy kilkoro dzieci z terenu poza powiatem z rodzinnego domu dziecka z powiatu 

głogowskiego. Staramy się nie kierować dzieci poza powiat, chyba, że jest taka konieczność. 
Rodziny zastępcze – jest niewielki wzrost, ustawa, która weszła w życie 1 stycznia 2012 roku 

nałożyła na powiaty i gminy szereg zadań i my sukcesywnie te zadania wdrażamy. W 

ubiegłym roku wdrożyliśmy jedno z ostatnich zadań, które dotyczy zatrudniania osób do 

pomocy w prowadzeniu gospodarstwa domowego dla rodzin zastępczych zawodowych, w 

których przebywa ponad ustawowa liczba dzieci. Realizujemy programy korekcyjno – 

edukacyjne dla sprawców przemocy, jest to zadanie ustawowe z zakresu administracji 

rządowej, finansowane z budżetu wojewody. Zgłoszonych mieliśmy 40 sprawców, 

zakwalifikowanych zostało 14, a ukończyło 9 sprawców. Uczestniczyliśmy w Regionalnym 

Komitecie Rozwoju Ekonomii Społecznej województwa lubuskiego, jako reprezentacja 

wszystkich PCPR województwa. Zorganizowaliśmy już cykliczne spotkania z pracownikami 

Sądu Rejonowego w Żaganiu oraz Ośrodków Pomocy Społecznej w celu omówienia zasad 

kontaktów, rozwiązywania wspólnych spraw pracowników różnych instytucji w 

postepowaniach wobec nieletnich i ich rodzin. Poradnictwo specjalistyczne – kontynuujemy 

od 2015 roku funkcjonowanie rodzinnej poradni specjalistycznej. Po raz kolejny 

współpracowaliśmy z Lubuskim Stowarzyszeniem na Rzecz Kobiet BABA z Zielonej Góry w 

zakresie na rzecz osób pokrzywdzonym przestępstwem i przemocą, w ramach programu w 

roku 2015 skorzystało 268 osób. Przeprowadziliśmy również kontrole w ramach kompetencji 

przerzuconych na PCPR: WTZ – coroczna kontrola kompleksowa wynikająca z 

rozporządzenia. Były cztery kontrole kwartalne i każda kontrola obejmowała innych obszar, 

który wynika z ustawy o pieczy zastępczej i rozporządzenia, w Powiatowym Domu Dziecka 

w Szprotawie. Realizowaliśmy również projekty, były to kontynuacje i zakończenia w 2015 

roku. Działania na rzecz osób niepełnosprawnych – turnusy rehabilitacyjne (najbardziej 

popularna forma wsparcia), likwidacja barier architektonicznych, zaopatrzenie w sprzęt 
rehabilitacyjny, zaopatrzenie w przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze, działania 

warsztatów terapii zajęciowej, działalność Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o 

Niepełnosprawności. 

Szczegółowe sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu 

za 2015 rok stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik udzielił głosu Pani ……………. 

Pani ……………………: na temat rodzin zastępczych, usłyszałam również jeszcze od jednego 

kandydata na rodzinę zastępczą, który też pochodzi z ………., że jemu w PCPR  

w Żaganiu również powiedziano, że nie potrzebują takich formy rodzin i nie będą szkolić, 
więc jakim sensem jest we wnioskach w pierwszym punkcie zawierać takie wyjście, 

rozwiązanie. Dodatkowo spotkałam się z wydaniem opinii, która była niezgodna z ustawą, nie 

miała odniesienia, gdzie na moje spostrzeżenia, że taka decyzja nie ma odniesienia do ustawy, 

po prostu nie spotkało się z aprobatą. Wielokrotnie prosiłam o spotkanie, żeby móc 

przedstawić, jak ja to widzę i jakie są moje spostrzeżenia, niestety nikt ani Pan Starosta, ani 

Pani Kulczyńska nie byli w stanie zorganizować takiego spotkania. Jedynie Pan Radny Jerzy 

Bielawski miał siłę przebicia i zorganizował jedno takie spotkanie, gdzie nie wysłuchano 

mnie należycie, niestety. Pani Minister przyznała mi rację, że moja opinia jest słuszna, w tej 

chwili czekam na wydanie opinii ponownej. Zawieranie takiego punktu i wysyłanie do ludzi, 

chociaż w PCPR słyszy się, że nie trzeba i nie będziemy szkolić takich rodzin, a dodatkowo 
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zamyka się pogotowie, które funkcjonowało 13 lat, jest nieuzasadnione, moim zdaniem, 

ujmowanie tego w sprawozdaniu, corocznie. 

Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska: jeżeli chodzi o zapis w sprawozdaniu, że poszukujemy 

kandydatów, jak najbardziej jest on aktualny. Jednak, tak jak Państwo wiecie, bo 

pochylaliście się nad tym zagadnieniem w sytuacji, kiedy rozstrzygaliście w ubiegłym roku 

skargę na moją osobę. Odbywa się to zgodnie z procedurą ustawową i sama deklaracja 

kandydata, że chce być rodziną zastępczą nie jest wystarczająca. My musimy przeprowadzić 
postępowanie wyjaśniające, robi to zespół pracowników i jeżeli ja dostaję komplet 

dokumentów na biurko, że ocena psychologa, drugiego i trzeciego pracownika jest taka, że na 

dzień dzisiejszy nie widzą możliwości wydania opinii, która pozwoli na skierowanie na 

szkolenie, to nie możemy tego zrobić wbrew temu, jak wygląda opinia zespołu. Jeżeli chodzi 

o Panią, była wydania taka opinia, owszem pismo było wysłane do ministerstwa do Biura 

Pełnomocnika Rządu, jednak z ministerstwa otrzymaliśmy informację zwrotną, że proszą o 

ponowne przeanalizowanie sprawy. My jesteśmy na etapie ponownego analizowania, czyli 

aktualizowania sytuacji. Więc zawiązywanie nowych rodzin zastępczych nie idzie, mimo 

wszystko, tylko musi mieć racjonalne uzasadnienie. My szkolimy rodziny, tak jak Państwu 

pokazałam mamy bardzo dużo rodzin ustanawianych przez sąd w trybie zarządzenia 

tymczasowego i szkolimy w pierwszej kolejności te rodziny, jest ich bardzo dużo, więc 

musimy sukcesywnie szkolić. Nie mieliśmy jeszcze szkolenia, które obejmowałoby 

kandydatów z zewnątrz, czyli takich, którzy się do nas sami zgłaszają, bez udziału sądu. Więc 

tutaj sprawa nie jest przesądzona, ja nie podejmę takiej odpowiedzialności, żeby w 

sprawozdaniu nie napisać, że pozyskujemy kandydatów, bo my ich pozyskujemy, są to różne 

typy kandydatów. Jeżeli chodzi o opinię z ministerstwa, więc to nie jest opinia, jest to 

informacja, że pismo od Państwa wpłynęło i my mamy się do tego odnieść. Co do spotkań, to 

takie spotkania były, bo były i u Pana Starosty i w PCPR więc tutaj się z tym nie mogą 
zgodzić, że nie mogliśmy zorganizować takiego spotkania. Opinia nasza na dzień dzisiejszy 

jest taka, a nie inna, a po za tym Państwo też się odwołali do SKO na naszą opinię. SKO 

wyraźnie nam umorzyło postępowanie, bo nie jest to postępowanie administracyjne. 

Generalnie opinie wydaje się nie w trybie administracyjnym w formie decyzji, tylko, jako 

pismo, czynność typowo techniczną, na które nie przysługuje odwołanie. 

Radny Stefan Gołek: mam, jakby słowo przeciwko słowu. My, jako Radni na sali sytuacji nie 

znamy, dlatego uważam, że sprawa, o której mówi Pani Dyrektor i zainteresowana powinna 

trafić do Komisji Rewizyjnej mi zostać wyjaśniona, bo my, jako Radni w pierwszej kolejności 

powinniśmy się kierować dobrem mieszkańca powiatu. Natomiast, czy Pani Dyrektor ma 

rację to powinien ktoś z Radnych ocenić, taka jest moja konkluzja do tej sprawy.  Widzi się 
czasem w różnych programach interwencyjnych w telewizji, jak litera prawa łamie, czy nie 

pozwala rozwiązać problem z korzyścią przede wszystkim z korzyścią dla dzieci, bo tu chodzi 

o rodzinę zastępczą i o dzieci. Taka jest moja uwaga do tej rozmowy, którą tutaj przed chwilą 
słyszeliśmy. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: Pani …………….., jeżeli chciałaby Pani 

kontynuować to proszę o pismo do mnie i zorganizujemy takie spotkanie Komisji Rewizyjnej. 

Starosta Henryk Janowicz: to jest zadanie Starosty, wszystkie procedury zostały zachowane. 

Składam wniosek formalny, żeby tą sprawą, w imieniu Rady Powiatu zajęła się Komisja 

Rewizyjna. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie wniosek formalny. 

Wniosek został przyjęty przy 17 głosach „za”, 1 „wstrzymującym”. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: Komisja Rewizyjna zajmowała się tą 
sprawą w ubiegłym roku i była skarga uznana za bezzasadną. 
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Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: tu są nowe okoliczności, wniosek został przyjęty  

i proszę jeszcze raz zająć się tą sprawą. 

Starosta Henryk Janowicz: wniosek został przegłosowany, Komisja Rewizyjna przeanalizuje, 

wyda opinię w imieniu Rady Powiatu, bo mówimy o dobru dziecka, rodziny i społeczeństwa. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik zapytał, czy są jeszcze pytania do przedstawionego 

sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu za 2015 rok. 

Radny Stefan Gołek: jakie obowiązki nakłada ustawa 500+ na PCPR? Rozumiem, że dzieci  

w rodzinach zastępczych 500 złotych będą otrzymywały bez żadnych przeszkód. 

Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska: jeżeli chodzi o ustawę pomoc państwa w wychowywaniu 

dzieci, to ta ustawa nas nie dotyczy ale wprowadza zmiany w ustawie o wspieraniu rodzinnej 

pieczy zastępczej i tam się zapisuje, że oprócz świadczenia miesięcznego na utrzymanie 

dziecka, rodzina zastępcza będzie otrzymywała dodatek wychowawczy. Czyli nie 

świadczenie, jak w gminie ale dodatek wychowawczy na każde dziecko do 18 roku życia. Na 

dzień dzisiejszy mamy takich dzieci 204 w rodzinach zastępczych. Procedura jest bardzo 

prosta, bo wystarczy pierwszy raz złożyć wniosek. Nie ma kryteriów dochodu od osoby w 

rodzinie, nie ma również kryteriów, co do liczby dzieci. Dziecko w pieczy zastępczej poniżej 

18 roku życia na mocy decyzji otrzymuje dodatek wychowawczy w wysokości 500 zł. 

Decyzję wydaje się na jeden rok, a w sytuacji jeśli nic się nie zmienia, czyli dziecko nie 

kończy 18 roku życia, z urzędu tą decyzję przedłużamy o kolejny rok. 

Starosta Henryk Janowicz: chciałbym dodać, że na to zadanie powiat otrzyma tylko 1%, a nie 

tak, jak gminy 2%. Jesteśmy po rozmowach z Panem Wojewodą i to już jest wdrożone i do 

tego się przygotowujemy. 

Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska: na stronie PCPR w Żaganiu jest już zamieszczona 

informacja dotycząca terminów, jest również zamieszczony druk wniosku. Sytuacja wygląda 

w ten sposób, że wnioski przyjmujemy od 1 kwietnia 2016 r. do 30 czerwca 2016 r. Jeżeli  

w tym czasie rodzina złoży pierwszy wniosek otrzyma świadczenie z wyrównaniem od 

kwietnia, natomiast, jeżeli złoży 1 lipca 2016 r. to świadczenie będzie przysługiwało od 

miesiąca, w którym został złożony wniosek. 

6. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w powiecie żagańskim za 

2015 rok.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Komendanta Powiatowego Policji  

o przedstawienie informacji o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w powiecie 

żagańskim za 2015 rok.  

Obrady sesji opuścił Radny Tomasz Kwarciński, w dalszych obradach brało udział 17 

radnych. 

Komendant Powiatowy Policji Artur Kamiński: jesteśmy po odprawie rocznej z 

Komendantem Wojewódzkim oraz Panem Wojewodą, jak również w naszej komendzie 

odbyła się odprawa roczna z udziałem Pana Starosty, gdzie były omówione wyniki za rok 

2015. Komendant Wojewódzki oraz Wojewoda, prace powiatu żagańskiego uznał za dobrą, a 

w niektórych kategoriach bardzo dobrą. Polskie badanie przestępczości, jest to już ósme 

badanie, nastrój społeczeństwa, jak wynika z tych badań, ponad ¾ Polaków czuje się 
bezpiecznie. Brak poczucia bezpieczeństwa deklaruje tylko, co piąty badany i jest to lepszy 

wynik niż w roku 2014. W pobliżu swojego miejsca zamieszkania najbardziej społeczeństwo 

obawia się brawurowo jeżdżących kierowców, włamań do mieszkań, napadów, rozbojów, 

niszczenia mienia, kradzieży kieszonkowych. Najważniejsze dla mieszkańców kwestie pracy 

policji: szybkie przybycie policjantów na miejsce zdarzenia, możliwość łatwego 

dodzwonienia się pod numer 997, 112, (w tym roku będą już zakończone prace z 

uruchomieniem numeru 112, co umożliwi łatwiejsze dodzwonienie), skuteczność między 
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innymi zatrzymanie przestępców, odzyskanie mienia, obecność patroli policji, uczciwość, 
nieprzekupność policjantów, możliwość łatwego kontaktu z dzielnicowym. Struktura 

organizacyjna – w Żaganiu 104 etaty, 17 etatów w Iłowej, 45 etatów w Szprotawie. Na dzień 
1 stycznia 2016 roku było 11 wakatów i zgodnie z obietnicą komendanta głównego policji, w 

związku z imprezami, które mają miejsce w kraju tj., Światowe Dni Młodzieży, Szczyt 

NATO, te wakaty są uzupełniane. W miesiącu marcu przyjęto czterech pracowników, ale 

wiąże się to z tym, że muszą najpierw odbyć szkolenie i dopiero za pół roku będą mogli 

pełnić swoje funkcje. Wsparcie działań policyjnych, środki finansowe otrzymane w ramach 

funduszu wsparcia policji, w 2015 roku otrzymaliśmy 1000 zł nagrody dla funkcjonariuszy. 

Przestępczość kryminalna – powiat żagański jest jednym z bezpieczniejszych powiatów, nie 

licząc Wschowy i powiatu zielonogórskiego. Należy przypomnieć również kilka zdarzeń 
spektakularnych: 11 grudnia 2015 roku policjanci z Iłowej zatrzymali sprawcę zabójstwa, w 

kwietniu 2015 roku był napad na pracownicę salonu gier, gdzie sprawcy w sposób brutalny, 

użyli przemocy i zabrali jej torebkę, sprawcami byli mieszkańcy z Żar i Łęknicy i zostali 

zatrzymani na terenie Iłowej. Został również zatrzymany i tymczasowo aresztowany sprawca 

napadu w salonie gier przy ul. Żaganny. Przestępstwa, kradzieże z włamaniem. W grudniu 

Szprotawscy policjanci przyjęci zgłoszenie o kradzieży samochodu i również bardzo szybko 

sprawca został zatrzymany i tymczasowo aresztowany. W komisariacie w Iłowej policjanci 

zatrzymali osobę, która przewoziła skradzioną koparkę, sprawca został zatrzymany do 

kontroli, mienie zostało odzyskane. Przestępczość gospodarcza – jest to kategoria 

przestępstw, którą policjanci muszą przeszukiwać i w tej kategorii również osiągamy dobre 

wyniki. Została rozbita nielegalna grupa handlu alkoholem, gdzie zabezpieczono ponad 20 

tys. litrów wódki bez polskich znaków akcyzy o wartości rynkowej 800.000,00 zł. Tą sprawę 
przejęło Centralne Biuro Śledcze Policji, z tego powodu zwróciłem się sam żeby przejęli tą 
sprawę, bo nie mieliśmy gdzie przechowywać odzyskanego mienia. Zabezpieczono również 
200 kg nielegalnego tytoniu, sprawca był z powiatu żarskiego. Przestępstwa narkotykowe – 

jest to praca operacyjna, a nie jest tak, że tych narkotyków nie ma. My sobie zdajemy sprawę, 
że również w Żaganiu pod szkołami, w różnych miejscach te narkotyki są i chcemy żeby ten 

wskaźnik był wyższy i żeby to przestępstwo było najbardziej przez nas wykrywane. 

Skupiamy się również na handlu tzw. „strunówek”, 40 zarzutów dla dilera narkotykowego, 

żagańscy policjanci służb kryminalnych zatrzymali mężczyznę i siedmiu podejrzanych. 

Poszukiwania osób – to jest coś, co angażuje duże siły i środki. W 2015 roku prowadziliśmy 

31 poszukiwań, do których angażujemy zaprzyjaźnione służby i udało się nam odnaleźć 
wszystkie zaginione osoby. Pion prewencji – współpracujemy z różnymi służbami tj. straż 
miejska, żandarmeria wojskowa, straż leśna, straż pożarna. W 2015 roku było 31 interwencji 

na dobę, łącznie tego typu interwencji było 149. Zatrzymani w izbie zatrzymań – ujawniono 

15.547 wykroczeń w tym 1.008 wykroczeń z ustawy o wychowaniu w trzeźwości i 

przeciwdziałaniu alkoholizmowi tj. poicie alkoholu w miejscu zabronionym. Policjanci na 

terenie całego powiatu prowadzili również działania związane z przeciwdziałaniem przemocy 

w rodzinie. W 2015 roku przeprowadzono 286 procedur interwencji policyjnych pn. 

„Niebieska Karta” wobec przemocy w rodzinie. Zabezpieczenie imprez – jest to kolejna 

rzecz, która absorbuje służby policyjne i to nie tylko w naszym powiecie, bo również 
jeździmy na zabezpieczenie np. meczy żużlowych po całym województwie. Na terenie 

powiatu żagańskiego policjanci 28 razy zabezpieczali miejsca znalezionych niewybuchów i 

niewypałów. Miejsca znalezienia niewybuchów, do czasu przyjazdu saperów z Jednostki 

Wojskowej w Głogowie, zabezpieczali całodobowo policjanci. Bezpieczeństwo w ruchu 

drogowym – w 2015 roku na drogach powiatu żagańskiego odnotowano 43 wypadki 

drogowe, w których 10 osób poniosło śmierć, a 44 osoby zostały ranne. Prowadzimy również 
działania profilaktyczne, żeby eliminować zagrożenia na drogach. Prowadzimy takie działania 

w szkołach, pouczamy kierowców, wręczamy odblaski, wysyłamy pouczenia do seniorów, 



8 

 

rowerzystów. Realizujemy program LUPO, prowadzimy systematycznie działania pn. 

„Trzeźwy kierowca”. W związku ze zmianami w przepisach prawa o ruchu drogowym, 

zatrzymano 53 prawa jazdy, a zmiany weszły w maju 2015 roku, więc jest to duży wskaźnik. 

Kierowcom, którzy przekraczali dopuszczalną prędkość 50km/godz. Zatrzymano prawo 

jazdy, jest to dobre narzędzie, bo kierowcy zaczęli zwracać uwagę na przepisy w ruchu 

drogowym i jeździć dozwoloną prędkością. Na podstawie uwag i przeprowadzanych debat ze 

społeczeństwem, będziemy robić maty zagrożeń, gdzie będziemy kierować nasze patrole i 

będziemy słuchać społeczeństwa gdzie chcieliby nas widzieć, gdzie mamy reagować i w 

jakich dziedzinach. Odkąd jestem komendantem staram się wdrażać w życie, żeby było to 

hasło, żebyśmy obsługiwali obywateli tak, jakbyśmy sami chcieli być obsłużeni. Policja 

sprawna, skuteczna, przyjazna społeczeństwu, bo po to jesteśmy, żeby egzekwować przepisy 

prawa, ale jest to dla bezpieczeństwa wszystkich obywateli. Chciałem jeszcze pochwalić się i 
przypomnieć, że mamy klasę policyjną w ZSTiL w Żaganiu, która brała udział w 

Wojewódzkim Turnieju klas o profilu policyjnym, zajęli II miejsce i dlatego należy 

powiedzieć, że jesteśmy wyróżniającym się powiatem, który ma taką klasę, dlatego, że z 

innych powiatów poza naszego województwa pytają nas, jak można utworzyć tego typu klasę, 
bo my już wiemy, jak to się robi, jakie ma być umundurowanie, nazewnictwo, bo z 

dyrektorem szkoły przerabialiśmy to, jako jedni z pierwszych. W każdy wtorek spotykamy się 
z zespołem koordynacji służb, polega to na tym, że z przedstawicielami wszystkich służb, z 

którymi współpracujemy, omawiamy nasze działania. Odbywają się również cykliczne 

spotkania z komisją samorządności i jeśli są jakieś sygnały czy uwagi do naszej pracy to 

rozwiązujemy je wspólnie. Prowadzimy dużo konsultacji społecznych w różnych miejscach 

naszego powiatu, słuchaliśmy głosów i na tej podstawie będą utworzone mapy zagrożeń w 

każdym powiecie naszego województwa. 

Podczas przedstawianej informacji o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w 

powiecie żagańskim za 2015 rok na obrady sesji przyszedł Radny Adam Gliniak oraz wrócił 

Radny Tomasz Kwarciński, w dalszej obradach udział brało 19 radnych. 

Szczegółowa informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w powiecie 

żagańskim za 2015 rok stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik podziękował Komendantowi za przedstawioną 
informację i otworzył dyskusje. 

Radny Zdzisław Wilczyński: czy policja zajmuje się sprawą handlu ludźmi, handlem 

narządami? 

Komendant Powiatowy Policji Artur Kamiński: sprawy takie przekazujemy odpowiednim 

służbom. 

Starosta Henryk Janowicz: chciałbym podziękować Panu Komendantowi za dobrą 
współpracę, a przede wszystkim policjantom. Moim marzeniem jest, żeby jeszcze w tym roku 

wspólnie z samorządami takimi jak Iłowa, Wymiarki, Gozdnica oraz powiat żagański zakupić 
radiowóz dla Iłowej i żeby radiowozów było coraz więcej oznakowanych, widocznych. O tym 

rozmawiam z samorządowcami i będę jeszcze rozmawiał. Byłem na podsumowaniu rocznym, 

było to podsumowanie merytoryczne, była też poruszona współpraca z innymi służbami, 

między innymi ze strażą leśną i strażą rybacką, bo wnoszą do tej pracy swój wkład. Cieszę się 
bardzo, że wszystkie służby współpracują ze sobą, bo to usprawnia nasze życie, naszą pracę, 
bezpieczeństwo i czujemy się bardziej bezpieczni. Im więcej życzliwości ze strony policji  

w stosunku do obywateli, tym większy szacunek i większe zrozumienie. Trzeba też 
powiedzieć jasno, że są piraci drogowi, o czym mówiło się niejednokrotnie, bo między nami 

są kierowcy, którzy mają ciężką nogę i też na to trzeba zwracać uwagę. Generalnie 

współpraca jest dobra. 
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Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: na moje ręce wpłynęła informacja do wiadomości 

Rady Powiatu. Cenna inicjatywa powstała w Szprotawie, został wystosowany przez Radnego 

Jerzego Chmarę oraz Pana Romana Pakułę oraz Stowarzyszenie Razem Bezpiecznie list do 

Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o podjęcie pilnych kroków zmierzających do 

zadysponowania środków transportowych dla wydziału ruchu drogowego w Komendzie 

Powiatowej w Żaganiu. Dowiedziałem się, że na 20 etatów, aktualnie jest tylko jeden 

oznakowany radiowóz, jeden wideo rejestrator oraz jeden motocykl, który tylko przez pół 

roku jest możliwy do użytkowania, w związku z tym takie inicjatywy są na pewno bardzo 

cenne. Natomiast w myśl zasady, że nikt ci tak nie pomoże, jak sobie sam nie pomożesz, 

podjąłem cykl rozmów i spotkań przy wsparciu tych Panów i mamy deklarację od Wójta 

Niegosławic, który zadeklarował w przyszłym w budżecie zaplanować 20.000,00 zł na 

radiowóz. Również Burmistrz Szprotawy 30.000,00 zł zadeklarował i Pani Burmistrz 

Małomic też zadeklarowała 20.000,00 zł – 30.000,00 zł. Wstępnie rozmawiałem z Panem 

Starostą i także zadeklarował wkład finansowy. Z tych deklaracji widać, że chyba uda się 
radiowóz zakupić, dlatego Panie Komendancie proszę o opiekę i koordynację nad tym 

zadaniem. Również apel do pozostałych jednostek samorządu, żeby tą inicjatywę wsparli i 

żeby przewidzieli w przyszłym roku budżetowym środki na radiowóz. Jeden radiowóz już 
mamy i jakby jeszcze jeden radiowóz był to w miarę byłby te potrzeby opanowane. Dziękuję 
jeszcze raz za tą inicjatywę i trzymam samorządowców za słowo, że te deklaracje wejdą w 

czyn. 

Radny Stefan Gołek: jestem mieszkańcem Szprotawy i kłuje mnie w oczy nasz komisariat, 

pozytywnie. Mieszkańcy zastanawiają się, czy już skończony jest remont i ile ten remont 

kosztował? 

Komendant Powiatowy Policji Artur Kamiński: remont komisariatu w Szprotawie został 

zakończony. Koszt remontu wynosi około 7.000.000,00 zł. 

7. Sprawozdania za 2015 rok z prac Komisji Stałych Rady Powiatu Żagańskiego.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: sprawozdania sporządzone przez Przewodniczących 

Komisji Stałych zostały przesłane wraz z materiałami na sesji. Czy ktoś w tym punkcie chciał 

zabrać głos? 

Radni nie zabierali głosu w powyższej sprawie. 

8. Interpelacje radnych. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: czy Radni mają do złożenia interpelacje? 

Radny Bolesław Wróblewski: w interpelacjach chciałem poruszyć sprawy, które może 

bezpośrednio nie dotyczą nas, jako powiatu, ale pośrednio tak.  

 - Pierwsza sprawa dotyczy spraw komunikacyjnych, na trasie Żagań – Węgliniec kursuje 

szynobus, ale cały problem polega na tym, że żeby wejść bądź wyjść z tego szynobusu 

potrzebne są dwie osoby, żeby pasażera wsadzić albo wyciągnąć. Dlatego, że perony, które 

na trasie Jankowa Żagańska – Konin – Iłowa są tak nisko umieszczone, że starsze osoby 

nie są w stanie tam wejść. Wymaga to pomocy żeby ta osoba tam weszła i podobna 

sytuacja jest z dziećmi. Rozumiem, że my nie mamy na to wpływu, ale prosiłbym Pana 

Przewodniczącego żeby zainterweniować może w Sejmiku Wojewódzkim, by ten z kolei 

przekazał swój apel do władz kolejowych, bo chyba tylko w ten sposób możemy ten temat 

rozwiązać.  
  - druga sprawa nie tylko mnie bulwersuje, ale przypuszczam, że większość mieszkańców 

Żagania, ale i mieszkańców wszystkich gmin, a dotyczy przystanku autobusowego  

w Żaganiu. Ja nie wiem ile trzeba środków na to, jakich interwencji, czy to musi być 
decyzja ministerialna, żeby cokolwiek z tym zrobić? Jechałem ostatnio do Poznania była 

bardzo fatalna pogoda i nie wiem, jeżeli się to tragicznie nie skończy, że ci ludzie biegają, 
rano przed godziną 600

, gdzie jest jeszcze szaro na tej jezdni. Samochody poruszają się z 

różną prędkością, Pani z dziećmi, czy też inne osoby starsze nie radzą sobie. Jeżeli tam 
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będzie jakaś budka, to autobus, który jedzie do Poznania nie będzie tam stał 3 – 4 minuty 

tylko, jak nie ma nikogo to zamyka drzwi i jedzie, a ta osoba zostaje. Nie wiem, jakimi 

metodami, bo byłem już na kilku spotkaniach i ludzie mi o tym mówią, dlaczego się nic 

nie robi. Rok czasu nie ma w Żaganiu dworca autobusowego. Bardzo proszę w imieniu 

przynajmniej moich wyborców z terenu Gminy Iłowa, Wymiarki, Gozdnica, żeby tym 

tematem się zająć. Prosiłbym Pana Przewodniczącego, żeby został skierowany jakiś monit 

do władz miasta Żagania. 

 Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik ogłosił 10 minut przerwy o obradach sesji. 

 Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji, w obradach brało udział 19 

radnych. 

 

 

 

 9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

     1) zmian budżetu, 
     Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Skarbnika Po-

wiatu o przedstawienie uzasadnienia. 

  Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: w uchwale w sprawie zmian budżetu dokonano nastę-
pujących zmian: na prowadzenie zadań powiatowej biblioteki publicznej w projekcie budże-

tu mieliśmy 5.000,00 zł następne 5.000,00 zł Zarząd Powiatu przeznaczył z rezerwy ogólnej  

i ogółem 10.000,00 zł, jako dotację przekazuje się dla Gminy Miejskiej Żagań na prowadze-

nie naszych zadań, czyli powiatowej biblioteki publicznej. Środki z rezerwy ogólnej, rów-

nież dla Gminy Miejskiej Żagań, Zarząd Powiatu przeznacza na funkcjonowanie Powiato-

wego Centrum Informacji Turystycznej. PCPR w Żaganiu otwiera nowy rozdział w klasyfi-

kacji budżetowej na zakłady opiekuńczo – lecznicze i pielęgnacyjno – opiekuńcze i jest to 

zadanie własne powiatu. Powiatowy Dom Dziecka otrzymał darowiznę na wypoczynek wy-

chowanków. Otrzymaliśmy z Gminy Miejskiej Żagań 80.000,00 zł na inwestycje drogowe, 

są to dwie inwestycje tj. ul. Piastowska i ul. Kochanowskiego. Środki finansowe z odsetek 

przeznaczamy na zadanie majątkowe tj. remont laboratorium, gabinetu poradni K w naszym 

budynku, w którym prowadzony jest szpital. Gmina Wymiarki zaplanowała w budżecie do-

tacje dla powiatu żagańskiego w wysokości 50% wartości zadania tj. 136.000,00 zł i w 

związku z tym, że wartość zadania po przetargu uległa zmniejszeniu Gmina Wymiarki prze-

każe nam 110.000,00 zł. Uchwałą w sprawie zmian budżetu wprowadzamy zmiany w za-

łączniku o dotacjach jest to zwiększenie dotacji na biblioteki i zmiana brzmienia zadania dla 

Gminy Iłowa na drogę oraz zmieniamy również załącznik nr 9 tj. SOSW w Szprotawie 

zwiększa  

o 15.000,00 zł dochody i wydatki w rachunku dochodów oświatowych. 

  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bo-

gusław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblew-

ski: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

  Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

       2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2016 – 

2022, 
     Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Skarbnika Po-

wiatu o przedstawienie uzasadnienia. 

     Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: w związku z tym, że w miesiącu styczniu i lutym br. 

były wprowadzane uchwały Zarządu Powiatu w sprawie zmian budżetu i również dzisiejszą 
uchwałą zostały zmienione dochody i wydatki to WPF ma odzwierciedlenie po stronie do-

chodów zmniejszamy o 102.850,00 zł i po stronie wydatków również o tą samom kwotę. Są 
to zmiany, które ulegają w wyniku dokonanych zmian w budżecie od miesiąca stycznia br. 

do dzisiejszej uchwały. 

  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bo-

gusław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblew-

ski: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

  Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

     3) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Gminy Gozdnica na 

dofinansowanie zadania inwestycyjnego „Przebudowa sieci dróg lokalnych w 

Gminie Gozdnica uwzględniająca poprawę bezpieczeństwa ruchu drogowego”, 
     Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Skarbnika Po-

wiatu o przedstawienie uzasadnienia. 

  Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: w projekcie uchwały na rok 2016 są zaplanowane środ-

ki dla Gminy Gozdnica w wysokości 100.000,00 zł. Wywoływana dzisiaj uchwała jest kon-

tynuacją tego zadania, aby Gmina Gozdnica mogła przystąpić do realizacji tego zadania. 

  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bo-

gusław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblew-

ski: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

  Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

       4) udzielenia dotacji celowej Gminie Brzeźnica, 
     Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Skarbnika Po-

wiatu o przedstawienie uzasadnienia. 

  Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: w uchwale budżetowej na rok 2016 w załączniku nr 8 

poz. 16 zaplanowano dotację celową na pomoc finansową udzieloną między jst. na dofinan-

sowanie zadań własnych. Zarząd Powiatu przeznaczył dotację celową w wysokości 5.000,00 

zł na zadanie „W maju na pasionku” realizowane przez Gminę Brzeźnica. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-

sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

       5) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Gminy Iłowa na dofi-

nansowanie zadania inwestycyjnego „Przebudowa infrastruktury drogowej w 

Gminie Iłowa – etap I w miejscowości Iłowa w ramach Programu Rozwoju 

Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016 – 2019, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Skarbnika Powia-

tu o przedstawienie uzasadnienia. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: to zadanie również było zaplanowane w budżecie 

630.000,00 zł dla Gminy Iłowa. Gmina Iłowa również nam przekazuje środki finansowe  

w takiej wysokości na inne zadanie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-

sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

 

       6) udzielenia dotacji celowej Gminie Miejskiej Żagań, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Skarbnika Powia-

tu o przedstawienie uzasadnienia. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: Zarząd Powiatu z rezerwy ogólnej przeznaczył 

12.000,00 zł na dotację celową Gminie Miejskiej Żagań na prowadzenie Powiatowego Cen-

trum Informacji Turystycznej. Jeżeli uchwała zostanie przez radę Powiatu podjęta, dotacja 

zostanie uruchomiona na ten cel. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-

sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radny Stefan Gołek: jak popatrzeć na kwotę to jest to jedna z większych dotacji celowych,  

o jakie stara się Powiatowe Centrum Informacji Turystycznej. Czy do tego wniosku Zarząd 

Powiatu posiada specyfikację, czyli, na co działacze tego centrum planują przeznaczyć dota-

cję? 

Starosta Henryk Janowicz: jest to prowadzenie informatora i tylko na to zadanie przeznaczo-

ne są środki. 

Innych pytań Radni nie złożyli. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

       7) określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu 

Żagańskiego za pierwsze półrocze, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Skarbnika Powia-

tu o przedstawienie uzasadnienia. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: uchwała ta zostaje wywoływana w związku z tym, że 

poprzednia uchwała jest 2013 roku i nie ma tam mowy o informacji o kształtowaniu się WPF 
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to ten punkt, o którym jest mowa w §1 ust. 1 pkt. 2 został dodany i ta informacja została tylko  

o to zmieniona. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-

sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

       8) powierzenia Gminie Żagań o statusie miejskim zadań w zakresie prowadzenia 

powiatowej biblioteki publicznej w 2016 roku, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Skarbnika Powia-

tu o przedstawienie uzasadnienia. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: dotacja dla Gminy Miejskiej Żagań na ten cel ujęta jest 

w załączniku nr 8, została ona zwiększona o 5.000,00 zł i ogółem na ten cel przeznaczamy 

10.000,00 zł. Jest to uchwała, która powierza Gminie Żagań prowadzenie naszych zadań 
związanych z prowadzeniem powiatowej biblioteki publicznej w 2016 roku. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-

sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

       9) określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilita-

cji Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2016 

roku, 
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Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Dyrektora PCPR  

o przedstawienie uzasadnienia. 

Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska: uchwała standardowa, podział środków wymagany ustawą. 
Budżet zaproponowany przez PFRON dla naszego powiatu wynosi 1.810.113,00 zł i jest o 

prawie 50.000,00 zł mniejszy niż w roku ubiegłym, przy czym jest wzrost kosztu rocznego 

utrzymania uczestnika WTZ o 100,00 zł miesięcznie. Budżet WTZ w ubiegłym roku ze środ-

ków PFRON wynosił niecałe 600.000,00 zł, teraz będzie miał niecałe 754.000,00 zł. Podział 

na rehabilitację zawodową na wniosek urzędu pracy, pozostałe zadania dzieliliśmy biorąc pod 

uwagę wysokość środków wykorzystanych w roku ubiegłym na poszczególne zadania. W 

rehabilitacji społecznej proponujemy zadanie na podstawie art. 36 ust. 2 ustawy, na które pla-

nujemy zabezpieczyć środki w wysokości 50.000,00 zł. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-

sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

     10) przyjęcia do realizacji „Powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej na lata 

2016 – 2018”, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Dyrektora PCPR  

o przedstawienie uzasadnienia. 

Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska: obowiązek realizacji tego programu wynika z ustawy  

o wspieraniu rodzinnej pieczy zstępczej. Do końca ubiegłego roku był program, który był 

uchwalany po wejściu ustawy, w tej chwili wchodzimy nowy trzy letni okres. Proponujemy 

kontynuację podstawowych założeń w tym programie, czyli: rozwijanie rodzinnych form pie-

czy zastępczej, zapewnienie kompleksowego wsparcia funkcjonującym rodzinom zastęp-

czym, wspieranie w usamodzielnieniu wychowanków oraz rozwój naszej placówki, bo do 

2017 roku musimy przekształcić naszą placówkę z tej formy, która jest w tej chwili 30 oso-

bowa, na placówki mniejsze 14 osobowe. Kompleksowe wsparcie polegać będzie na różnych 

formach wsparcia poradniczego, grupy wsparcia, szkolenia, procesy usamodzielnienia. Są to 

priorytety, które proponujemy na najbliższe 3 lata. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-

sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

     11) przyjęcia do realizacji Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Ro-

dzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2016 – 2020, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Dyrektora PCPR  

o przedstawienie uzasadnienia. 

Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska: poprzedni program był do końca ubiegłego roku stąd wy-

wołana dzisiejsza uchwała. Podjęcie takiego programu jest dla nas niezbędne w celu ubiega-

nia się o środki finansowe w ministerstwie i środki unijne na różne działania w zakresie prze-

ciwdziałania przemocy. W związku z tym, że za zasadne uznaliśmy działania, które były wpi-

sane w poprzedni program, chcielibyśmy te działania kontynuować. W takich obszarach, jak 

profilaktyka, edukacja, interwencja i wspieranie. Profilaktyka i edukacja są to wszelkie kam-

panie informacyjne te, które prowadzimy między innymi na Piknikach Zdrowia i poprzez 

naszą stronę internetową. Interwencja, czyli punkt interwencji kryzysowej, poradnictwo spe-

cjalistyczne. Wspieranie skierowane do ofiar i do sprawców, do ofiar poprzez poradnię ro-

dzinną specjalistyczną, a do sprawców poprzez programy korekcyjno – edukacyjne. Cele 

ogólne, szczegółowe, podnoszenie świadomości, wrażliwości społecznej wobec przemocy w 

rodzinie. Szkolenia służb zajmujących się przeciwdziałaniem przemocy w rodzinie, działania 

w zakresie udzielania pomocy osobom dotkniętym przemocą. Oddziaływanie na sprawców i 

podniesienie kompetencji kadry zajmującej się przeciwdziałaniem i są to jednostki pomocy 

społecznej. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-

sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 
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     12) przyjęcia Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Żagańskiego na lata 2016 – 

2019, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Naczelnika Wydz. 

PSiF o przedstawienie uzasadnienia. 

Naczelnik Wydz. PSiF Aldona Slipaczek – Jurek: obowiązek opracowania tego programu wy-

nika bezpośrednio z ustawy o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami. Dokument jest 

zgodny z wytycznymi, które wydał krajowy ośrodek badań i dokumentacji zabytków. Pro-

gram opracowany jest na cztery lata, co dwa lata będzie przedstawiane Radzie Powiatu spra-

wozdanie z realizacji tego programu. Program był również poddany konsultacjom społecz-

nym. Określone zostały trzy główne priorytety tj. rewaloryzacja i wyeksponowanie zabytków, 

ochrona i świadome kształtowanie krajobrazu kulturowego, promocja i edukacja w zakresie 

dziedzictwa kulturowego powiatu. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-

sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radny Stefan Gołek: dla mnie nie do końca jest zrozumiałe ostatnie zdanie w uzasadnieniu 

„do projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcie Programu Opieki nad Zabytkami 

Powiatu Żagańskiego na lata 2016 – 2019 nie zgłoszono żadnych uwag”, kto i komu nie zgło-

sił uwag? 

Naczelnik Wydz. PSiF Aldona Slipaczek – Jurek: w okresie od 26 stycznia do 3 lutego 2016 

roku program poddany był konsultacjom społecznym. W tym czasie podmioty uprawnione 

były do składania uwag do programu. W trakcie konsultacji nie zgłoszono żadnych uwag. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

     13) ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przy-

znawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, 

za warunki prazy oraz nauczycielskich dodatków mieszkaniowych dla nauczycieli 

jednostek oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Powiat Żagań-

ski, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Naczelnika Wydz. 

OKT o przedstawienie uzasadnienia. 

Naczelnik Wydz. OKT Michał Cisek: projekt uchwały został skierowany w 2015 roku do 

uzgodnień ze związkami zawodowymi, oraz był również omawiany na spotkaniu komisji. 

Projekt uchwały został zaktualizowany do obecnej sytuacji szkół. Podjęcie uchwały nie spo-

woduje nie osiągnięcia średniego wynagrodzenia nauczycieli. W związku z powyższym uwa-

żam, że podjęcie uchwały jest uzasadnione.  

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii komisji. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-

sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta przy 15 głosach „za”, 4 „wstrzymujących” przy udziale 19 radnych. 

     14) utworzenia Związku Powiatowo – Gminnego Powiatu Żagańskiego, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Starostę o przed-

stawienie uzasadnienia. 

Starosta Henryk Janowicz: od jakiegoś czasu borykamy się z systemem komunikacji, jaki 

został nam narzucony odgórnie. Proces ten trwa już 3 lata, już od 1 stycznia 2017 roku będzie 

faza realizacji. Dlatego ustaliliśmy wspólnie na spotkaniu z samorządami, że stworzymy 

Związek Powiatowo – Gminny, do którego przystępuje powiat i wszystkie gminy z terenu 

powiatu. Po wstępnych rozmowach, konsultacjach i ustaleniach tworzymy taki związek. Żeby 

można było uruchomić całą procedurę muszą być wywołane uchwały tzn. uchwała Rady Po-

wiatu oraz uchwały Rady Gmin mówiące o takim związku i ilości uczestników. W tej chwili 

wszystkie gminy zadeklarowały, że będą brały udział w związku, wobec powyższego nawet 

dzisiejsza zmiana zapisu w projekcie uchwały, bo Gmina Żagań o statusie miejskim też wyra-

ziła wolę przystąpienia, dlatego projekt uchwały ma miejsce na dzisiejszej sesji. Jest to usta-

wowe, narzucone i muszą do tego przystąpić wszystkie samorządy, bo musi być ścisła współ-

praca powiatu z gminami, jak i gmin z powiatem i z sejmikiem województwa. Taki proces i 

kryteria ustalił ustawodawca. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: ponieważ do projektu uchwały wniesiono przed sesją 
zmiany w treści, dlatego Komisje nie miały możliwości opiniować uchwały. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radny Roman Śliwiński: korzystając z tego, że jest obecny Radny Zbigniew Białkowski, a jest 

pracownikiem departamentu Urzędu Miasta w Żaganiu chciałbym się zapytać, dlaczego Mia-

sto Żagań tak późno przysyła akces, po posiedzeniu komisji i teraz stajemy przed dylematem. 

Przewodniczący Rady ma teraz zastrzeżenie, że nie była przygotowana uchwała w pełnym 

zakresie. W związku z powyższym skoro jest ten akces to proponuję dopisać do uchwały 

Gmina Miejska Żagań. 
Starosta Henryk Janowicz: na początku obrad sesji poprosiłem Przewodniczącego Rady, żeby 

dopisać do projektu uchwały Gminę Żagań o statusie miejskim i to zostało zrobione, upo-

rządkowane i w tej chwili mamy już dokładny wiarygodny zapis. To, że nie było konsultowa-

ne na komisjach, bo była inna ilość samorządów, które przystępowały do związku. Było 

osiem samorządów, dziewiąty powiat, a w między czasie Miast Żagań doszło do tego związ-

ku, dlatego już dzisiaj Radni mogą bez opinii komisji głosować tą uchwałę. 
Radny Zbigniew Białkowski: odniosę się do pytania Radnego Romana Śliwińskiego z tego 

tytułu, że wszyscy stoimy w tym momencie, kiedy musimy utworzyć Związek Powiatowo – 

Gminny, czyli taki, który będzie mógł obsługiwać naszą gminę i powiat. Tylko musimy pa-
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miętać o jednej rzeczy, że Gmina Miejska stoi troszeczkę w innej sytuacji niż pozostałe gmi-

ny, jak również sam powiat. Pozostałe gminy tylko i wyłącznie zwracają uwagę na to, że mu-

szą skomunikować między sobą pewne miejscowości, jak również muszą dbać o oby ci, któ-

rzy jeżdżą mieli ulgi. Natomiast miasto ma jeszcze jedno zadanie, ma swoją firmę transpor-

tową MZK, która w 100% jest spółką miasta i w tej firmie pracują nie tylko pracownicy 

mieszkający w Żaganiu, ale także w dużej części mieszkający w powiecie, a więc w poszcze-

gólnych gminach. Myślę, że nam wszystkim powinno zależeć, żeby akurat ta firma mogła 

stać się operatorem, a nie tylko przewoźnikiem na terenie naszego powiatu. Muszę teraz po-

wiedzieć, dlaczego to tyle trwało, bo myślę, że lepiej jest rozmawiać, konsultować się, i z 

tego tytułu, może dobrze, że Pan Burmistrz prowadził takie rozmowy, nie podejmował po-

chopnie decyzji tylko czekał na to, że będzie w wielu kwestiach wiele spraw wyjaśnionych. 

Trzeba powiedzieć, że ta ustawa ciągle się zmienia, ostatnia jej zmian sięga końca stycznia, 

która dotyczy organizacji transportu i po legislacji wiadomo, że zaczęła ona obowiązywać w 

połowie lutego. Więc tak naprawdę, żeby się odnieść do pewnych zagadnień, które były w 

niej zapisane to potrzeba było czasu. Wcześniej ta ustawa zakładała powstawanie nie tylko 

związków, ale również porozumień. Teraz zostało to wyklarowane i myślę, że tu jeszcze po-

winniśmy pomyśleć o jednej rzeczy, o tym, że jeśli to jest spółka, która jest miejską spółką to 

ona nie jest nastwiona na zyski, tylko na bilansowanie się. Natomiast każdy inny przewoźnik 

może być nastawiony na zyski i z tego tytułu warto jest myśleć o tym, żeby wykorzystać 
MZK, zabiegać o to i myślę, że wszyscy się ku temu przychylą. Dlatego te pewne rozmowy, 

wyjaśnienia, ustalenia troszeczkę trwały, ale mamy pewne zapewnienia, że powinniśmy być 
w miarę spokojni. 

Radny Leon Cuprych: dzisiaj jakby nie roztrząsamy sprawy, jak to będzie funkcjonować, bo 

tym zajmie się cały zespół. Dzisiaj mamy podjąć uchwałę porządkową, że tworzy się taka 

organizacja, która będzie dalej pracowała, a czy to będzie spółka miejska, należy również 
brać pod uwagę przewoźników prywatnych, bo czasem jest potrzebna zdrowa konkurencja. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: chodzi tylko o to, żeby zachować procedury przy po-

dejmowaniu uchwał, dać szanse komisji, żeby pracować, a nie wrzucać w ostatniej chwili i 

tego dotyczą moje argumenty. Natomiast argumenty Radnego Zbigniewa Białkowskiego są 
jak najbardziej jasne i prawdziwe. Moja sugestia dotyczyła tylko tego, żeby dać szansę komi-

sjom ze względu na ważkość tego zadania. 

Starosta Henryk Janowicz: od tej ustawie, która od 3 lat czeka na nas, rozmawialiśmy na 

Konwencie Starostów, Konwencie Wójtów i Burmistrzów oraz Samorządu Województwa. 

Były prowadzone daleko idące rozmowy i konsultacje, a nawet dochodziło do spotkań z oso-

bami, którzy tworzyli tą ustawę. Ona tak naprawdę się nie zmienia ona może się zmieni po 

2017 roku, bo był ze strony Starostów, Burmistrzów, Wójtów oraz Samorządów Województw 

protest, co do pewnych rozwiązań prawnych, ale to będzie tylko na zasadzie tzw. małych ko-

smetycznych zmian. My zostaliśmy do tego zobowiązani i musieliśmy wybrać najlepszą for-

mę. Ustaliliśmy na Konwencie Starostów, Wójtów i Burmistrzów, że to w województwie lu-

buskim będzie najlepsza forma do współpracy. To nie tworzy się indywidualnie przez jedną 
czy dwie osoby tylko tworzą to osoby, które zarządzają gminami, samorządami gminnymi i 

powiatowymi. Między innymi to dało nam możliwość tworzenia tych związków. W tej chwili 

jesteśmy na fazie opracowywania dokumentacji, dogadywania się, ustalania, nikt nikomu nic 

nie narzuca, nie zabrania i każdy ma szansę. Jedyny zapis, jaki jest dobry, to taki, że związek 

będzie mógł wybrać operatora bez przetargu, pod warunkiem, że będą spełnione pewne kryte-

ria, o których na spotkaniu, na którym uczestniczył również Pan Białkowski, powiedziałem, 

że takie możliwości są. My się przygotowujemy na zasadzie kompleksowej, ale i w imieniu 

mieszkańców powiatu, bo to nie tylko wydzielone kursy, trasy, bo będą odpowiednio ozna-

kowane autobusy i będą też ulgi, które będziemy musieli rozliczać, a połowa mieszkańców 

ma takie ulgi i z nich korzysta.  
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Radny Zbigniew Białkowski: ja tylko uzupełnię moją wypowiedź o to, że Gmina Miejska Ża-

gań nigdy nie była przeciwna związkowi tylko myślę, że im więcej rozmów tym mniej jest 

później niedomówień. Z tego tytułu były prośby o rozmowy, a to trochę trwało. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

     15) zmniejszenia opłat za wydanie nowego dowodu rejestracyjnego i prawa jazdy, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Starostę o przed-

stawienie uzasadnienia. 

Starosta Henryk Janowicz: z Burmistrzem Gozdnicy uznaliśmy, że od 2016 powiat żagański 

powiększył się o jedną miejscowość, o kilkanaście osób. W związku z tym, żeby tych miesz-

kańców przyjąć i dać im ulgę, że chcieli przejść do województwa lubuskiego, powiatu żagań-
skiego, gminy Gozdnica, wyszliśmy z propozycją, żeby wprowadzić ulgę na dowody rejestra-

cyjne i prawa jazdy, a Burmistrz Gozdnicy wprowadzi ulgi na dowody osobiste. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-

sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

     16) uchwalenia planów pracy Komisji Stałych Rady Powiatu Żagańskiego na 2016 

rok. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-

sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
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Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

10. Odpowiedzi na interpelacje. 
Przewodniczący Rady poprosił Starostę o odpowiedź na złożoną interpelację. 
Starosta Henryk Janowicz: w sprawie kolei regionalnej wystosujemy pismo do Urzędu Mar-

szałkowskiego w Zielonej Górze. Radny Bolesław Wróblewski na złożone interpelacje 

otrzyma odpowiedź na piśmie. 

11. Informacje i oświadczenia. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik zapytał czy Radni mają do złożenia informacje  

i oświadczenia? 

Radny Stefan Gołek: ja wiem, że szpital nie jest naszym podmiotem w sensie działalności 

merytorycznej poza budynkami. Prasa lokalna donosi, że dzieją się tam bardzo różne rzeczy. 

Ostatnio czytałem wywiad z Panem Starostą na temat oddziału położniczo – 

ginekologicznego, ale co wiemy na dzisiaj, bo sprawa jest bardzo dynamiczna, a dotyczy 

mieszkanek  

w Szprotawie. 

Starosta Henryk Janowicz: jak wiemy do tej pory, dyrekcja 105 Szpitala otrzymała nakaz od 

swoich władz, aby bilansować oddziały. Chodziło również o odział położniczo – 

ginekologiczny w Żaganiu. Po wielu dyskusjach, spotkaniach, w których uczestniczyłem,  

a uczestniczyłem w bardzo wielu, bo z dyrekcja, z pracownikami, w NFZ. Niektórzy Radni 

też uczestniczyli w tych spotkaniach i mogą to potwierdzić. Rozmawialiśmy na różnych 

szczeblach i na różne tematy, przede wszystkim tyczące się nielikwidowania tego oddziału, 

bo my, jako Zarząd byliśmy przeciwni likwidacji. Po głębokich analizach, wielu trudnych 

spotkaniach, likwidacja została przesunięta do czerwca 2016 roku. Nie chcę się wypowiadać 
na temat ekonomiczny i na temat funkcjonowania 105 Szpitala, jeżeli chodzi o całokształt, bo 

uważam, że współpraca jest dobra, realizują swoje zadania. Kiedyś był dostęp do 6 – 8 

specjalistów, a dzisiaj mamy dostęp do 28 specjalistów. Szpital się rozwija, funkcjonuje na 

dużym poziomie, jest czwartym szpitalem w województwie. Ja będę się sprzeciwiał 

jakiejkolwiek likwidacji tego oddziału, bo szpital nie może być rozdzielany tylko ma się 
rozwijać. Nie będę się wypowiadał na temat sytuacji ekonomicznej, bo nie jestem 

fachowcem, a od tego jest dyrekcja. My ze swojej strony zadeklarowaliśmy się, jako Zarząd 

Powiatu, że przeprowadzimy szereg ważnych remontów, wyremontujemy laboratorium, 

poradnię K, oddzielimy izbę przyjęć i robimy wszystko, żeby szpital się rozwijał. W 

minionym roku dokonaliśmy wielu drobnych remontów, jak i umycia całej elewacji. 

Rozmowy trwają i będą trwały, ale zawsze decyzja będzie należała do Ministra Obrony 

Narodowej. My musimy walczyć, sprzeciwiać się, szukać różnych innych rozwiązań. Zarząd 

Powiatu zdecydował, że w przyszłym rok zostaną zabezpieczone środki finansowe na zakup 

karetek i taka deklaracja na ręce dyrekcji wpłynęła. Ciężko się rozmawia z NFZ, bo każdy 

wie, jak NFZ przystępuje do kontraktowania, wyliczone punkty muszą starczyć na obsługę 
danego oddziału. Zadeklarowałem się, że razem z dyrekcją szpitala będę jeździł tez na 

rozmowy i będę wspierał dyrekcję, żeby kontraktowanie było wyższe. Nie wiem na ile moja 

pomoc się przyda, ale będę robić wszystko, żeby ta pomoc się przydała do negocjacji. Dzisiaj 

mamy to, że likwidacja wstrzymana, dyrekcja podjęła pewne kroki, jeżeli chodzi o konkursy. 

Ma do tego prawo, bo funkcjonuje, jako jednostka Ministra Obrony Narodowej. Sytuacja w 

tej chwili trochę się uspokoiła, ale należy w dalszym ciągu prowadzić rozmowy. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik wyznaczył Radnego Jacka Grzelaka oraz Radnego 

Tomasza Hucała do zapoznania się z protokołem XIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 

21 marca 2016 roku. 

Radny Zbigniew Teler: w sprawie szpitala i zamiaru likwidacji tego oddziału. Nie mogłem  

w tym czasie się angażować, ale mam prośbę do prasy, bo w tej chwili następuje licytacja, kto 

przyczynił się i czyja jest to zasługa, że oddział pozostaje. Nikt nie napisał, że ministerstwo 
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podjęło decyzję w oparciu o naciski społeczne i społeczności tego szpitala. Pierwsza 

podstawowa sprawa, oglądając, czytając prasę regionalną, lokalną zobaczyłem zdjęcie na 

czele społeczności szpitalnej ordynatora tego oddziału. Chciałbym, za pośrednictwem prasy, 

skierować do ordynatora pytanie, wiem, że przyczyną likwidacji jest mała liczba urodzeń. 
Wszędzie jest przyjęte tak, że lekarze oddziału położniczo – ginekologicznego jak w swoich 

gabinetach prywatnych przyjmują pacjentki to te pacjentki zdecydowaną większością idą za 

swoim lekarzem na jego oddział do jego szpitala. Moje pytanie do ordynatora ile pacjentek  

z gabinetu Pana ordynatora, który ma swój gabinet w Żarach, idzie za nim na oddział  

w Żaganiu, a ile idzie do szpitala na wyspie. Jakaś metamorfoza nastąpiła, nagle zachwala się 
szpital na wyspie, jaki jest super, natomiast nasz jest be. Najbardziej to chyba boli to, że 

wypowiada się radny wojewódzki i jest również szefem Rady Nadzorczej Spółki i oni mają 
jakiś wpływ na to, jeżeli on mówi, że nie potrzebny w Żaganiu jest szpital to, po co taki 

przewodniczący naszego szpitala. 

Starosta Henryk Janowicz: te wypowiedzi były różne, ale my, jako powiat musimy działać 
zgodnie z literą prawa. Wspieraliśmy taką inicjatywę, jak szkoła rodzenia, daliśmy 

odpowiednie pieniądze na wyprawki, kupiliśmy telewizor. Osobiście zaangażowałem się  
w promocję tego oddziału i trwało to pół roku, rok. Robimy wszystko, żeby ratować ten 

oddział i nie będę nikomu wytykał, czy ma lepiej, czy gorzej, bo mnie to nie interesuje. Mnie 

interesuje powiat żagański i dobro żagańskiego mieszkańca powiatu. Cieszę się z jednej 

rzeczy, że przy tej sprawie zaangażowały się wszystkie samorządy, mieszkańcy powiatu, 

pracownicy oddziału i to jest bardzo ważne, bo od nas też wysłane zostało pismo, pod którym 

podpisały się wszystkie samorządy, że się sprzeciwiają likwidacji tego oddziału. Oprócz tego 

duży ruch społeczny, który pokazał, że jest za ratowaniem tego oddziału. Ważne jest, żeby 

oddział mógł funkcjonować, musi być odpowiednia ilość urodzeń, ale za każdym lekarzem 

idą pacjentki. Jeżeli będzie dobry lekarz, dobry ordynator oddziału to on zawsze przyciągnie 

pacjentki i wtedy ten oddział sobie poradzi. Cieszę się, że 105 szpital rozpisał konkurs, bo 

może się coś zmieni. Było spotkanie z przedstawicielami Ministerstwa Obrony Narodowej, 

było trudne ciężkie spotkanie, gdzie podsekretarz stanu zadał pytanie, Panie Starosto i co, a ja 

odpowiedziałem, że uważam, że oddział w tym systemie, jaki jest powinien funkcjonować. 
Szpital się dobrze prezentuje, jest jednym z najlepszych szpitali, jeżeli chodzi o 

województwo, a mówimy o bazie technicznej. Przez ciężką naszą pracę przez wszystkie lata 

ten szpital doprowadziliśmy do porządku i do tej pory płacimy zobowiązania za ten szpital, 

ale nikt nikomu nie wytyka. Jest dobrym budynkiem, dobrze umieszczonym, dobrze 

wyposażonym, tam trzeba tylko „doszlifować” pewne rzeczy. Podkreślam raz jeszcze, że jest 

dobra współpraca ze 105 Szpitalem Wojskowym przez pryzmat wszystkich oddziałów, 

specjalistów i funkcjonowania. Przyjmują w Żaganiu i w Żarach, nasi pacjenci mają dostęp do 

wszystkich specjalistów i bez dużych kolejek. Najbardziej oburzało mnie to, że Pan 

Maciuszonek próbował nam udowadniać, co byłoby dla nas najlepsze i z tym się nie 

zgadzam. Jest to osoba, która reprezentuje MON i powinna się wypowiadać tylko w tej 

płaszczyźnie, a nie innej. Przykro, ale takie coś miało miejsce, nie chcę tego komentować, 
moja wypowiedź była tylko jedna proszę zapanować nad długami, jakie mają szpitale 

wojewódzkie w Gorzowie Wlkp. To nie są dziesiątki milionów tylko setki milionów. 

Obrady sesji opuścił Radny Tomasz Kwarciński, w dalszych obradach brało udział 18 

radnych. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik przedstawił n/w informacje: 

- wpłynęła informacja od Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego o udzielonej dota-

cji w wysokości 220.000,00 zł dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Najświętszego Serca Pa-

na Jezusa w Iłowej, 
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- informacja z Kancelarii Rady Prawnego na temat odwołania do SKO przez panią 
……………Zdecydowano, że ta sprawa będzie jeszcze raz rozpatrywana przez Komisję 
Rewizyjną, 

- pismo z Prokuratury Rejonowej w Żaganiu o treści: Na podstawie art. 21 §2 kpk. informuję, 
iż w dniu 3 marca 2016 roku wszczęto postępowanie przeciwko funkcjonariuszowi publicz-

nemu tj. Radnemu Powiatu Żagańskiego Tomaszowi Kwarcińskiemu tj. o czyn z art. 286 §1 

kodeksu karnego, art. 231 §2 kodeksu karnego i art. 271 §3 kodeksu karnego w związku z 

art. 11§2 kodeksu karnego. 

   Nieprzyjemna wiadomość, ponieważ rzuca nieprzyjemny cień na naszą Radę. 

Starosta Henryk Janowicz złożył wszystkim życzenia z okazji Świąt Wielkanocnych. 

Na obrady sesji wrócił Radny Tomasz Kwarciński, w dalszych obradach brało udział 19 rad-

nych 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Hucał: na ręce Pana Starosty chciałem złożyć podzięko-

wanie w moim imieniu i w imieniu ponad 100 osób, które brały udział w Mistrzostwach Pol-

ski w biegach przełajowych. Dziękuję Zarządowi Powiatu Żagańskiego oraz Naczelnikowi 

OKT Michałowi Ciskowi za wsparcie w organizacji tych mistrzostw. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik w imieniu całej Rady Powiatu złożył wszystkim ży-

czenia z okazji Świąt Wielkanocnych. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik przypomniał Radnym o obowiązku złożenia do końca 

kwietnia 2016 r. oświadczeń majątkowych za 2015 rok. 

12. Wnioski. 
Radni nie złożyli wniosków. 

 

 

 

13. Zamknięcie obrad XIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 
   Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik o godz. 11

30
 ogłosił zamknięcie XIV sesji V kadencji 

Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 21 marca 2016 roku. 

               Protokołowała  

           Henryka Świątek  
 

                                                                 Przewodniczący Rady Powiatu Żagańskiego 

                                                                                       Mirosław Gąsik 

 

 


